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MAGYAR VITORLÁS SZÖVETSÉG 
ELNÖKSÉGI ÜLÉS 

JEGYZŐKÖNYV 

Helyszín: Kenese Marina Port 

Időpont: 2017. június 23., 18,00 óra 

 

Jelen  
vannak: 

Elnökségi tagok: 

dr. Kollár Lajos elnök 

Böröcz István 

Brencsán Ábel 

Friedl Mihály 

Litkey Farkas 

 

Jelen vannak még: 

Holczhauser András főtitkár 

Wonke Péter 

Rövid Éva 

Berecz Zsombor 

Tenke Tibor 

 

Telefonon: Sükösd Balázs, Ugron Gáspár, Gábor 

 

 

Napirend: 

1. GINOP tájékoztatás Holczhauser 

András, 

Imhof Gábor  

2. Megállapodás a Nemzeti Vitorlás és Vízisport Akadémiával  
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Kollár Lajos köszönti a résztvevőket. Rendkívüli elnökségi ülést nem könnyű 
megszervezni, de ha valaki komolyan veszi a munkáját, akkor erre időt kell szakítani. 
A bevezetőben elmondja, hogy egy kétéves folyamat végére érkezett az MVSz, a 
Szövetség vezette konzorcium elnyerte a pályázatot. A szerződés megkötésére kedden 
kerül sor, ez után az összeg azonnal lehívható. Az MVSz történetében egyedülálló, hogy 
ilyen mértékű támogatáshoz jut. Köszönetet mond a projektben résztvevőknek. 
Az elnök gratulál a jelen lévő Berecz Zsombornak az Eb-n elért eredményéhez. 
A rendkívüli elnökségi ülés összehívásának két oka volt, az egyik a pályázat szerződés 
aláírása, a másik az Akadémia kérdése. Az előző elnökségi ülésen határozat született 
arról, hogy egy négy fős grémium – Sükösd Balázs, Rutai István, Berecz István, Siklósi 
Máté – javaslatot dolgoz ki, amit az elnökégi jóváhagyás után beadunk a minisztériumba. 
Várhatóan egy hónap múlva hagyhatják jóvá – ehhez kormányzati jóváhagyás is 
szükséges. 
 
 
1. napirendi pont: GINOP pályázat 
 
Holczhauser András: 

Megkaptuk a támogatói döntést pályázatunkra   

 

EMMI-s beszerzések 

a. Eszközök  

b. az olimpikonok eszközeinek közbeszerzési eljárása az ajánlati határidő 

lejárt 

c. minden eszközre érkezett ajánlat 

d. 2017.06.22-én hiánypótlás került kiküldésre az ajánlattevőknek 

e. varhatóan a hiánypótlásokat teljesíteni tudják az ajánlattevők, így 

reményeink szerint az összes eszközre eredményt tudunk hirdetni a 

hiánypótlás után 

f. eredményhirdetés után 10 nappal szerződés köthető az eszközök 

szállítására 

 

g. Spartacus klubház rekonstrukció  

i. felújítás a terveknek megfelelően halad 

ii. a kivitelezőnek mai napon teljesítés igazolás ellenében 30% utalásra 

került  

 

h. Edzői bérezésre rendelkezésre álló 20M keret 

i. döntésre vár 
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GINOP 7.1.2.-15-2016-00013 (Balatonfüredi Megállópont) 

i. az NGM-től megkaptuk a támogatói döntést 1.500.000.000,-Ft  

j. a komzorciumi megállapodás aláírását követően 2017.06.27-én kerülhet 

aláírásra (és lép ezzel egyidejűleg hatályba) a támogatási szerződés 

i. a TSZ aláírására elnökségi határozattal fel kell hatalmazni Dr. Kollár 

Lajos elnököt  

k. ezt követően az IH június 30-ig átutalja 750.000.000,-Ft előleget 

l. ezen összegből a projekt likviditása biztosított 

m. a tervezési feladatok a szerződéseben meghatározott ütem szerint 

haladnak 

n. BVSZK nKft következő taggyűlésére 2017. július 10-én kerül sor 

o. a kikötőépítési munkákat legkorábban 2018 januárjában kezdhetnek meg 

p. a parti infrastruktúra építésének megkezdésére 2018. szeptemberétől 

kerülhet sor   

 

q. tervek véglegesítése, a működtetés módjának kidolgozása és a 

működtetési költségbecslés elvégzését követően a döntést javasoljuk 

MVSZ közgyűlésére bízni – esetleges elutasító választ követően a 

Támogatási szerződést az MVSZ felmondhatja!  

 

 

Határozati javaslat:  

1. A Magyar Vitorlás Szövetség elnöksége felhatalmazza Dr. Kollár Lajos 

elnököt, hogy GINOP 7.1.2.-15-2016-00013 (Balatonfüredi Megállópont) 

pályázat támogatói szerződését aláírja, azzal, hogy a projekt részletes 

kidolgozását követően a fejlesztés megvalósításáról az MVSZ 

közgyűlése dönt. 

2. A Magyar Vitorlás Szövetség elnöksége felhatalmazza az MVA nKft.    

ügyvezetőjét, hogy a „Balatonfüredi Megállópont fejlesztés” 

módosított konzorciumi szerződését aláírja. 

 

GINOP 7.1.2.-15-2016-00007 (Eszközprojekt) 

a. a projekfejlesztési szakasz II. ütemét lezártuk 

b. a közvetlen szállítói finanszírozás helyett utófinanszírozási konstrukciót 

alkalmazzuk (közvetlen szállítói finanszírozás esetén az IH fizeti a szállítót, 

utófinanszírozás esetén pedig előleget kapunk, és abból finanszírozzuk a 

projektet, majd a kifizetett számlákat elszámolásra benyújtjuk az IH felé) 

c. június 30. napig a projektérték 50%-a (400.000.000,-Ft) mértékű előleget 

utal át az IH az MVA NKft számlájára 

d. közbeszerzés 

i. eredményhirdetés megtörtént június 21-én 

1. 5 hajóosztály tekintetében volt sikeres az eljárás 

ii. július 1-én köthetünk szerződést a szállítókkal 

iii. ezt követően haladéktalanul kiírásra kerülnek az korábbi eljárásban 

eredménytelen hajóosztályok 
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iv. július 31-ig elindítjuk a médiafelület vásárlás és turisztikai 

hálózatfejlesztés szolgáltatás nyílt eljárásait 

v. Projekt zárás tervezett időpontja 2018. április 30. 

 

A Magyar Vitorlás Szövetség ez egyetlen sportszövetség amelyik a GINOP 

felhívás teljes keretösszegére megkapta a támogatást, és ezzel együtt az egyetlen 

szövetség amelyik 2017. 06.30-ig a teljes (maximálisan lehívható) előleget igénybe 

veszi.  

Igen nagy elismerésben részesült az MVSZ a NGM részéről! 

 

Sükösd Balázs telefonon: Hogyan lesz a Balatonfüredi telep fenntartható? 

Holczhauser András: Erről hatástanulmány készül. A jelenleg rendelkezésre álló 

1,7Mrd Ft nem elég arra, amit a három konzorciumi tag szeretne. Ehhez még plusz 

forrást kellene találni, hogy létrejöjjön egy olyan infrastruktúra, amely fenntartható. 

Sükösd Balázs: Ha nem sikerül plusz forrást bevonni, érdermes-e erre az összegre 

alapozva tervet kidolgozni? Javasolja, hogy mindkét eshetőségre készüljön 

hatástanulmány. 

Holczhauser András: Most született megegyezés arról, hogy a kikötő mekkora lesz, 

és hol helyezkedik el. A kikötő tervei viszonylag gyorsan készülnek. Kiszámítható, 

hogy mekkora a parti infrastruktúrára fordítható összeg. 

A következő elnökségi ülés tervezett ideje augusztus 4., legkésőbb – elnökségi 

jóváhagyás után – szeptemberben közgyűlés elé kell kerüljön a teljes 

dokumentáció. 

 

Böröcz István: Hogy áll a GINOP 7.1.9. pályázat? 

Holczhauser András: A stratégiai anyag készül, amit beadunk az IH-hoz. Az 

érintettekkel egyenként tárgyalunk. Annyi változás történt az előző elnökségi ülés 

óta, hogy mivel nem érkeztek be pályázatok, ezért a június 30-i határidő 

meghosszabbodik. Az IH folyamatosan dolgozza fel a beérkező pályázatokat.  Ez 

egy hálózatos és turisztikai szolgáltatás fejlesztésekre irányuló pályázat, nem 

infrastruktúra pályázat. Össze kell hangolni, ha valami fejlesztés valahol 

megvalósul, akkor ahhoz milyen turisztikai szolgáltatásokat lehet hozzárendelni, 

ami megfelel a pályázati kritériumoknak, és ezt hogyan tudjuk bekapcsolni 

hálózatba. 

Böröcz István: Nem egyenként kellene tárgyalni, hanem az érintettekkel közösen. 

A kereteket meg kellen határozni. Nehéz így összehangolni, minden egyes projekt 

specifikus.  

Holczhauser András: Pedig össze kell, mert csak így lehet a projekteket hálózatba 

tenni. Egy stratégiát kell beadni, de a projekteket szabadon kapcsolhatjuk össze. 

Ezért egyeztetünk külön. 

 

 

2. napirendi pont: Megállapodás a Nemzeti Vitorlás és Vízisport Akadémiával 



5 

 
Dr. Kollár Lajos: 
A kormány döntött az akadémiák támogatásáról. Az MvSz-nek is érdeke, hogy 
akadémia segítse a munkáját, az Alapszabályban meghatározott feladatokat 
megoszthassa. 
Holczhauser András: 
Az anyagot – Együttműködési megállapodás tervezet – Rövid Éva készítette, a 
munkacsoport véleményezte, javaslataik bekerültek az anyagba. 
Böröcz István: A Szövetség megtartja a felügyeleti jogot, a pénzáramlás is az 
MVSz-en keresztül megy, ez így helyes. 
Dr. Kollár Lajos: 
Arra kéri a bizottsági tagokat, hogy a következő héten személyes bizottsági ülésen 
ütköztessék álláspontjaikat, ezeket jegyzőkönyvben rögzítsék. 
Sükösd Balázs: 
A megbeszélés előtt a korábban feltett kérdéseire választ vár, ez képezheti a 
további egyeztetések alapját. Definíció szintű kérdésekre vár írásban választ – pl. 
ki mit ért akadémia alatt –, csak ez után érdemes egyáltalán olyan koncepcionális 
kérdésekről beszélni, hogy hogyan lehet beilleszteni az MVSz egyesületekre épülő 
rendszerébe. 
Böröcz István: 
Ha még mindig definíciók értelmezésénél tartunk, akkor ezen még hónapokig el 
lehet vitatkozni, és erre nincs idő.  
Ugron Gáspár Gábor (telefonon): 
Az akadémia definiálása különböző kormányrendeletekben jogszabályi szinten 
megtörtént: kifejezetten utánpótlás-nevelési feladatok ellátására hivatott. 
Meghatározott a korosztály kérdése, el van határolva az olimpiai szintű felnőtt 
versenysporttól, sok mindentől. Az akadémiai képzésnek három kategorizálását 
tartalmazza az EMMI-koncepció, ebben kell megtalálni, kiválasztani a járható 
koncepcionális elemeket. Mi leírtuk, hogy a háromból melyiket javasoljuk 
megvalósítani. Javasolja, hogy személyesen egyeztessenek Sükösd Balázzsal. 
A legutóbbi elnökségi ülésen elvi döntés született – egy ellenszavazattal –, az 
akadémiát a Balatoni YC szervezi. Munkacsoport, ált fel, hogy a szövetség és az 
akadémia közötti megállapodást dolgozza ki. Most már erre kellene helyezni a 
hangsúlyt, majd az akadémia és a klubok közötti együttműködés kidolgozására. 
Kollár Lajos:  
Nem javasolja az elnevezésben a nemzeti szó használatát. 
Böröcz István: 
Emlékeztet rá, hogy Magyar Vitorlás Akadémia 2013. május 7. óta létezik. Az utána 
felálló elnökség deklarálta, hogy folytatni szeretné. Az MVA a Magyar Vitorlás 
Szövetségé.  
Az akkori meghatározás sok olyan alapelvet tartalmaz, amely ebben az anyagban 
is megvan. Köthető a Bejárható Magyarország Programhoz, és a mostani 
fejlesztésekhez. Most van egy klub, amely megcsinálja a saját akadémiáját. Ha 
lesz még egy klub, amely ezt megcsinálja és elfogadtatja a Szövetséggel, hát 
legyen! Jelen pillanatban egy valaki vette a fáradságot. 
Ugron Gáspár Gábor (telefonon): 
Nagyon megtisztelő a párhuzam, de nincs összefüggés a korábbi koncepcióval, a 
Bejárható Magyarország Programmal. A jelenlegi a kormányprogram által 
meghirdetett utánpótlás-rendszer alapján épül fel. 
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Ha az az irány, hogy az MVSz-en belül bárki alapíthasson akadémiát, akkor 
visszatérünk az eredeti Balatoni Vitorlás Akadémia névhez. 
Brencsán Ábel: Én a legutóbb nemmel szavaztam, meg volt rá az okom. A rendszer 
– jelen pillanatban – még az EMMI részéről is fejlesztés alatt van. Úgy érzem, hogy 
nagyon előre szaladtunk. Az EMMI várja a Szövetségtől az a feltételrendszert, amit 
mi kidolgozunk. Ezt még nem dolgoztuk ki. 
Jelenleg van nekünk egy vitorlás Akadémiánk, amely nincs tartalommal megtöltve. 
Alapszabályában hasonló meghatározások vannak, tehát alkalmas lenne 
ugyanezen feladatok ellátására. 
A sportágon belül viszonylag kicsi az ifjúsági és az olimpiai versenyzői létszám, így 
az akadémia feltételeinek sokan nem fognak megfelelni, és nem tudják az EMMI 
támogatását igénybe venni. Azzal is egyet értenék, ha több akadémia létesülne, és 
a klubok erre pályázhatnának. De ha egy klubot kiemelünk, azzal, hogy akadémiát 
csinál, a többi klub meg marad, ez egy borzasztó eltolódást fog okozni, ez hosszú 
távon nem fog békésen zajlani. A feltételrendszer legyen tiszta, és utána 
pályázzanak. 
A tervezetben megfogalmazottak már szerepeltek az MVSz stratégiai tervében, az 
ifi válogatott program előkészítése tavaly elindul, az üzleti szférából is érkezett már 
rá pénz, és az Alapszabályt érintő faladatok kikerüléséről a Szövetség 
rendszeréből közgyűlésének kell dönteni. Erre az elnökség nem jogosult. 
Böröcz István: 
A Szövetség nem egy olyan operatív szervezet, hogy akadémiát működtessen. Ezt 
csak partnerekkel lehet megvalósítani. Valaki elkészített valamit, ami jó. A 
Szövetség kezében marad a kontroll. Nem kellene belemenni egy végeláthatatlan 
egyeztetési folyamatba. 
Tenke Tibor: 
Többször egyeztettem Ugron Gáspárral, és mindig elmondtam, hogy más a 
véleményem erről a dologról. Az EMMI koncepció valószínűleg még nem végleges, 
mivel véleményezésre megküldték. Gáspár említette, hogy mindenben megfelel az 
MVSz sportágspecifikus akadémia koncepciójának. Én ilyet még nem láttam. 
Feltételezem, hogy ez még írásos formában nem létezik, és az is feltételezhető, 
hogy az EMMI-nél sincs még kiforrott koncepció. Ez egy olyan közpénz, amit nyílt 
és transzparens eljárás keretében kell eldönteni, hogy mire használjuk. Ha megvan 
az EMMI által írt akkreditációs követelmény rendszer, akkor nyílt és transzparens 
pályázaton kell bármely érintett sportszervezetnek meghirdetni. 
Ugron Gáspár Gábor (telefonon): 
A kormány júliusi ülésezéséig a kormány elé akarják vinni az akadémia koncepciót, 
hogy minél előbb döntés születhessen róla, és ez az összes sportszövetségre 
alkalmazható legyen. Mi kidolgoztunk egy koncepciót, amely nem egy klub 
akadémiája, hanem integráló, a klubok együttműködésén alapuló akadémia. 
Tenke Tibor: 
Nem igaz az, hogy a nagy klubok ezzel mind egyetértettek. 
Kollár Lajos:  
Kéri a bizottságot, hogy a következő hétre készüljön el az anyag és két héten belül 
szülessen róla döntés. 
Sükösd Balázs jelzi, hogy eddig csak olyan koncepciót látott, ahol a Balatoni YC 
van nevesítve.  
Ugron Gáspár Gábor (telefonon): 
A dokumentumban nem volt megnevezve a kedvezményezett jogi személy neve. 
Alapítanak egy nonprofit kft, alapítványt vagy sportegyesületet – ezt a hármat 
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nevesíti a sporttörvény – amint megvan az elnökségi döntés. A Balatoni YC ebben 
éppen olyan együttműködő tag lesz, mint bármelyik másik sportszervezet. 
Holczhauser András: 
A szempontrendszert kellene meghatározni, amivel el lehet indulni, és akkor 
mindenki tisztán lát. 
Rövid Éva:  
Az együttműködési megállapodás feltételrendszereiben tükröződik vissza, benne 
van, hogy egy akadémiának mik a vállalásai az egyesületek, a Szövetség felé, a 
Szövetségnek mik a vállalásai. Részletes módszertant az MVSz-nek nem kell 
meghatározni, ezt alapvetően az akadémiára kell bízni. 
Tenke Tibor: 
Két dologról van szó. Van az együttműködési megállapodás, ami a két fél 
megegyezésén alapul, és van a követelményrendszer, amit az egyik fél állít fel. Ezt 
hiányolja. Ha van ilyen, akkor miért nem nyilvános? 
Böröcz István Tenke Tiborhoz: 
Konkrét választ vár arra, hogy mi az a pont, amit kifogásolnak. 2013 óta van MVA 
alapító okirat, amelyben benne van, hogy stratégiai partnerekkel dolgozik. Lehet 
más is stratégiai partner, írják le, hogyan akarják csinálni. 
Tenke Tibor: 
Elismétli, hogy kell egy szempontrendszer, és utána transzparens pályázatban 
legyen a pénz elosztva. 
Brencsán Ábel: 
Az EMMI követelménye, hogy a Szövetség akkreditálja ezt a helyet. Hogyan tudja 
akkreditálni, ha nincs akkreditációs rendszer? 
Böröcz István: 
Van szempontrendszer, melyik pontján szeretnének változtatni? Ha volt korábban 
kifogás, az belekerült az anyagba.  

 
 
3. napirendi pont: Osztályszövetségi támogatások 2017-ben 
 

Holczhauser András: 

A VSB egyelőre nem működik, mert még nem állt fel, viszont vannak olyan 

kérdések, amelyekről halaszthatatlanul döntést kell hozni. Az osztályszövetségek 

nincsenek tisztában azzal, hogy mire, mennyi pénzt kaphatnak. 

Brencsán Ábel: 

Tolmácsolja a Laser OSZ kérését, hogy az osztály támogatása álljon vissza a 

korábbi 4M Ft-ra. Azért lett 4M-ból 3M, mert viszonylag kevés laseres van, és ez 

csak a LR-ra és a L4.7-re vonatkozik. A nemzetközi eredményességet a Szövetség 

külön premizálja. 

Holczhauser András: 

Az MVSz június 12-én elfogadott II. félévi Sportágfejlesztési támogatási terve 
alapján az EMMI 4M Ft-ot biztosít, ifjúsági felzárkóztató edzőtáborok 
támogatására. Kiváló pályázatok esetén a 1814/2016(XII.20.) kormányhatározat 
alapján biztosított keretből kiegészíthető a támogatás összege. 
 
 
 

[BZ1] megjegyzést írt: Ezt nem értettem, hogy ki írta le. 
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A beterjesztett négy határozati javaslatról elektronikusan dönt az elnökség. 
 

1. Határozati javaslat:  

„A Magyar Vitorlás Szövetség elnöksége felhatalmazza az MVA nKft. 

ügyvezetőjét, hogy a „Balatonfüredi Megállópont fejlesztés” módosított 

konzorciumi szerződését aláírja.” 

 

2. Határozati javaslat:  

„A Magyar Vitorlás Szövetség elnöksége felhatalmazza Dr. Kollár Lajos elnököt, 

hogy GINOP 7.1.2.-15-2016-00013 (Balatonfüredi Megállópont) pályázat 

támogatói szerződését aláírja, azzal, hogy a projekt részletes kidolgozását 

követően a fejlesztés megvalósításáról az MVSZ közgyűlése dönt.” 

 

3. Határozati javaslat:  

„A Magyar Vitorlás Szövetség elnöksége 2017-ben az alábbiak szerint támogatja 

az ifjúsági osztályszövetségeket:” 

 

  

Hajóosztály Támogatás  

Optimist 3 000 000 Ft  

29er 1 500 000 Ft  

Laser 4.7 1 800 000 Ft  

Laser Radial 1 200 000 Ft  

420 1 500 000 Ft  

Összesen: 9 000 000 Ft  

 

 

4. Határozati javaslat:  

 

„A Magyar Vitorlás Szövetség elnöksége támogatja pályázat meghirdetését az 

ifjúsági osztályszövetségek részére, felzárkóztató edzőtáborok szervezésére, 

melynek finanszírozása a 60/2017 (06.12) határozattal elfogadott 

sportágfejlesztési keretből valósul meg.  

A bíráló bizottság tagjai: Rutai István, Holczhauser András, Brencsán Ábel”   

 
 

Jegyzőkönyv lezárva: 19,53 

Jóváhagyta: Holczhauser András 

 


